
Var föddes du?
Var växte du upp?
Vad talade ni för språk hemma?
Fick du veckopeng?
Jobbade din mamma och pappa? Vad jobbade de med?
Var pluggade du?
När flyttade du?

Jag …, när jag var barn. (0-18 år)
Jag…, när jag var ung. (18 år +)

för … sedan

Jag flyttade till Sverige för två månader sedan.
Vad gjorde du för ett år sedan?

en biljett till rymden
jag skapade en grupp med framtida astronauter
ett event

vill inte
en risk
företagsekonomi
idrottsvetenskap
trädgårdsvetenskap

sparade
fick inte veckopeng

som

Jag har en katt. Hon heter Pamina.
Jag har en katt, som heter Pamina.

subjekt



Jag har en kompis. Han jobbar (inte) som advokat.
Jag har en kompis, som (inte) jobbar som advokat.

subjekt

(Jag har en granne. Jag känner inte henne.
Jag har en granne, som jag inte känner.)

Jag såg en tavla. Den var fin.
Jag såg en tavla, som var fin.

man
känner inte till honom
lära känna honom
bergsbestigare
klättrar upp
ett berg
Mount Everest
29 maj 1953
Tenzing Norgay

Queens 1946
golf
skriva
vackra kvinnor
politik
skilde sig
problem med lagen
den orangea mannen
Donald Trump

Sidney 1968
gift
priser
skådespelare
Hugh Jackman



Barcelona 1978
växte upp i Köln
skådespelare
vann många priser
Daniel Brühl

Toronto 1986
pappa flyttade till USA
intresserad av tv
drömde om att bli en superstar
Drake

ungersk uppfinnare
Budapest
en kub med sex färger
Ernö Rubik

London 1975
fotboll
bäst i världen på frispark
två fotbollsklubbar
känd sångerska
Spice Girls
Netflix
David Beckham

UK 1643
filosofi
Cambridge
uppfann spektrumet
tyngdlagen
Isaac Newton

Brasilien 1940
sport



fotboll
som 17-åring vann han fotbollsvärldscupen
gift tre gånger
flera barn
dog 2022
Pele

shoppar köper (handlar)
/shåpppar/ /cöööper/
/khåpppar/

galen i
begagnad, -t, -de

tröttnar på
husdjur

Obestämda pronomen
en någon /non/ ingen
ett något /not/ inget
pl. några /nooora/ inga

Vi ska cykla i helgen. Vill du följa med? Har du någon cykel?
Nja, jag tror att jag har en cykel. Jag har någon gammal cykel i
källaren.
Nej, jag har inte någon cykel. Men jag ska köpa någon cykel i
sommar.

Har du några barn?
Ja, jag har ett barn.

Vi måste köpa någon present till Tobias, han fyller år på lördag.

Vill du gå på restaurang ikväll? Tyvärr, jag har inga pengar just nu.



Vi har inga äpplen hemma. Kan du köpa några äpplen i affären?
Jag har inte något/några papper att skriva på. Kan du låna mig ett?

Jag vill köpa några nya kläder. Okej, jag behöver inte några nya
kläder.

Har vi något bröd hemma? Nej, vi har inget bröd hemma.

fund. verb 1 sub. sats. verb 2 part. komp. adv.

Jag vill inte köpa några
nya
kläder.

Jag köper inte några
nya
kläder.

Jag köper inga
nya
kläder.

Tobias tycker inte om några
saker.

måste - behöver inte

Du behöver inte diska. Jag gör det!

Jag behöver inget.
Jag behöver ingenting.

inget, ingenting = nothing
ingen = nobody

Läxor:
TB s. 77-81 (texter + övning 2A, 3A)



ÖB s. 86-88


